

1. Record Nr.	UNINA9910798111603321
Autore	Mihye An
Titolo	Atlas of fantastic infrastructures : an intimate look at media architecture // An Mihye
Pubbl/distr/stampa	Basel, Switzerland : , : Birkhauser, , [2015] ©[2015]
ISBN	3-0356-0637-4
Descrizione fisica	1 online resource (392 p.)
Collana	Applied Virtuality Book Series ; ; Volume 9
Disciplina	720
Soggetti	Architecture
Lingua di pubblicazione	Inglese
Formato	Materiale a stampa
Livello bibliografico	Monografia
Note generali	Description based upon print version of record.
Nota di contenuto	Frontmatter -- Contents -- Foreword: Mastering the Generic -- Preface -- Accepting Obscurity -- Accepting Affection -- Having Fictitious Affairs -- Infrastructure of Para-Functionality -- Para-desire -- 1001 Days on Earth -- A Field Trip to Gardens -- Fourfold Analysis -- Footnotes -- Image Credits -- Acknowledgements -- Imprint
Sommario/riassunto	Der Atlas erforscht die Charakteristiken von Architektur, Medien und digitaler Infrastruktur. Anders ausgedrückt, handelt er von der Materialität von Gebäuden und der Immaterialität von Daten. Während die technischen und funktionalen Untersuchungen medialer Architektur dazu neigen, die Vielschichtigkeit der Phänomene zwischen abstrakter Virtualität und konkreter Realität zu verflachen, schlägt die Autorin spekulativ vier abstrakte Prismen vor: 1) AFFAIR WITH PHANTOMS – Wen wollen wir in einem digital vermittelten Raum antreffen und welche Art von Unterhaltung/Aktivitäten werden wir haben? 2) PARA-DESIRE – Wo leben unsere surrealen Wünsche und was sind die Strategien der Umsetzung? 3) MEDIATED SPACE CATALOGUE – Welche Daten, Informationen, Dinge, Räume und Orte stehen uns in der Welt zur Verfügung und wie überlagern wir sie durch unsere Aktivitäten? 4) GIFTS OF THE GARDENS – Wie kann eine Idee in die physische Realität eindringen und was sind die Pfade, auf welchen dies geschehen kann? Die Autorin untersucht dabei Bauten und Projekte von Toyo Ito, Werner Sobek, Philippe Rahm, Usman Haque, Electroland, Troika, NOX sowie Rafael Lozano-Hemmer, Ben Rubin und Olafur Eliasson.

The Atlas of Fantastic infrastructures deals with the characterization of architecture, media and digital infrastructure. In concrete terms, it deals with the materiality of buildings and the intangibility of data. While technical or functional studies often tend to "flatten" the multiplex phenomena, the author speculatively propose four abstract prisms: 1) AFFAIR WITH PHANTOMS – who do we want to meet in a digitally mediated space, and what kind of conversation/activity will we have?; 2) PARA-DESIRE – where do our surreal desires live, and what are their strategies?; 3) MEDIATED SPACE CATALOGUE – what kinds of data, information, things, spaces and places are available in the world, and how our activities blend them?; 4) GIFTS OF THE GARDENS – how can an idea enter physical reality, and what are the pathways of such becomings? The author examines buildings and projects by Toyo Ito, Philippe Rahm, Olafur Eliasson, Greg Lynn, MVRDV, Electroland, Troika, NOX, Rafael Lozano-Hemmer and others.
